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Onze “core-business” wat betreft houtige gewassen is op 
de vingers van anderhalve hand te tellen. In ieder geval 
hoort de taxus daar niet bij. Afgelopen winterseizoen – 
in januari – zijn er toch een aantal exemplaren van deze 
soort door onze handen gegaan. In de Buitenhof zijn er 
enkele tientallen de grond in gegaan.
Daarom in dit Buitenblad aandacht voor de taxus 
(Taxus baccata)

Familie: Taxaceae
De naam taxus komt van toxos, dat pijl en boog bete-
kent. Een andere naam voor de taxus is venijnboom. De 
taxus is giftig voor mens en dier. De rode schijnbes is 
niet giftig, de harde pit wel.
De taxus is 2-huizig, er zijn mannelijke en vrouwelijke 
planten. De bladeren staan schijnbaar aan twee rijen aan 
de takken en blijven er ongeveer 8 jaar aan, alvorens af 
te vallen. De roodachtige schors is bedekt met schilfers 
net als bij platanen. De taxusfamilie verschilt van andere 
bomen doordat hout en naalden geen harsgangen be-

vatten en door de bouw van de bloeiwijzen.
De taxus groeit langzaam en kan 12  tot 20 meter hoog 
worden. De boom kan zeer oud worden, er zijn exem-
plaren in Schotland bekend van voor het begin van de 
jaartelling. Taxus laat zich gemakkelijk snoeien; ook 
een grote snoeibeurt wordt goed verdragen, zodat het 
mogelijk is een taxus te kandelaberen. Het hout van de 
taxus is hard, taai, vast en duurzaam. Doordat taxus 
langzaam groeit en het vaak gedrongen bomen of strui-
ken betreft, komt er niet veel bruikbaar zaaghout op de 
markt. Het is hierdoor relatief kostbaar. Ook is het hout 
zeer buigzaam en werd vroeger gebruikt om bogen van 
te maken. Bij de Slag van Azincourt in 1415 gebruikten 
de Engelsen bogen van taxushout.
Bij het zagen en verwerking van taxushout komt zaagsel 
met giftige bestanddelen vrij. Er zijn vergiftigingsgeval-
len bekend bij paarden en vee, maar normaliter eten 
dieren niet van de taxus. Giftige bestanddelen worden al 
heel lang gebruikt in medicijnen; paclitaxel, een stof uit 
de taxus, is het meest gebruikte middel tegen bepaalde 
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Met dank aan diverse leden voor de foto’s die in dit 
Buitenblad zijn geplaatst. 
Foto’s van het veldwerk zien? Klik hier
Foto’s van bijzondere activiteiten zien? Klik hier  

Bijdragen aan het Buitenblad zijn van harte welkom. 
Mail deze naar wv@landschapsbeheervleutendemeern.nl
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vormen van kanker.
In natte grond wordt de taxus ge-
makkelijk aangetast door wortelrot 
veroorzaakt door een schimmel. De 
taxuskever vreet aan de bladranden.

Bronnen:
Bomen en struiken – V. Vetvicka                                                                                                                            
Ecologische flora deel 1 – Westra e.a.
Flora van Nederland

Hans van Aartrijk

De bastDe bladeren van de Taxus

Verslag van de BV 
van 9 april

Vóór deze vergadering is er afscheid 
genomen van Ad van Nuenen.
Hierbij het verslag daarvan:

Dries neemt het woord. Hij 
benadrukt de betekenis van Ad 
voor de vereniging, onder an-
dere zijn hart voor het werken 
in de natuur, zijn veelzijdigheid, 
zijn inzichten. Ad heeft in het 
verleden een inventarisatie ge-
maakt van onze bezittingen. Dat 
boek is er nog steeds. Onlangs 
is in het bestuur besproken dit 
te actualiseren, maar er is in 
verband met de digitalisering 
hier niet voor gekozen. Ook 
heeft Ad samen met Daan de 
basis gelegd voor het finaciéle 
beheer van de vereniging. 

De kracht van Ad blijkt uit het 
feit dat hij de bestuursvergade-
ringen altijd is blijven volgen. 
Zijn inbreng werd wel steeds 
minder, maar voor de besluit-
vorming was hij belangrijk. 

Atja was blij met de uitnodiging 
voor dit afscheid. Ze heeft Ad 
lang geleden meegemaakt in 
een “roerige” bestuursperiode 
met interviews, waarna zij en 
Dries tot het bestuur zijn toe-
getreden. Ze heeft altijd een 
goed contact met Ad gehad. 
Zij kan momenteel ook minder 
doen voor de vereniging, maar 
voor Ad is het nu een afscheid. 
Ze bedankt hem voor de fijne 
contacten. 

Ad’s partner Elly: Het is inder-
daad een afscheid, want Ad 
wordt deze week opgenomen 

in de Vijverhof in Harmelen. Ze 
zegt dat Ad vooral de kameraad-
schap in de vereniging altijd 
erg heeft gewaardeerd, ook bij 
het werken in het veld. Het is 

fijn dat hij door zijn grote ken-
nis van besturen de vereniging 
heeft kunnen helpen. Onlangs is 
er een pijnlijke constatering van 
medische achteruitgang gecon-
stateerd, wel van een langzame 
soort. Door zijn ziekte heeft hij 
ontzettend weinig energie. 

Ondanks alles ging hij altijd 
graag naar de bestuursvergade-
ringen. Nadat hij een paar keer 
niet was geweest heeft zij con-
tact met Dries opgenomen dat 
het niet meer ging. A.s. maan-
dag gaat hij verhuizen. Hans en 
Dries hebben foto’s verzameld 
van Ad bij de vereniging. Daar-
van is een collage gemaakt die 
op zijn kamer opgehangen zal 
worden. Een bezoekje kan altijd 
en is heel welkom! 
Bij de koffie genieten we van de 
lekkere koeken die Ad en Elly 
hebben meegebracht. Het is een 
gezellig samenzijn. Bedankt voor 
alles en tot ziens Ad! Het gaat je 
hopelijk goed.

Dan over de vergaderpunten:
Maaien met de zeis: er zijn twee be-
langstellenden voor het volgen van 
een cursus hierover. Het kan handig 
zijn als er plaatsen zijn waar je met 
de bosmaaier niet kunt komen of 
waar je zo min mogelijk geluid wil 
maken. Het aanschaffen van meer 
van die dingen is lastig in verband 
met de opslag daarvan. Maar ei-
genlijk zou iedere maaier zijn eigen 
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zeis moeten hebben omdat deze op 
de persoon moet worden afgesteld. 
Ook moet je er dan meer onderhou-
den en slijpen. Voorlopig zien we 
hier van af.  

Loslopende honden
Dries heeft een brief gemaakt met 
daarin aanwijzingen hoe je bezit-
ters van loslopende honden kunt 
aanspreken zonder meteen irritatie 
te wekken. Het stuk zal binnen de 
vereniging verspreid worden. 

Communicatie naar buiten
Via de Vrienden van het Maxi-
mapark hebben we voorbeelden 
ontvangen van hoe je de communi-
catie naar buiten kunt verbeteren. 
Zij zijn daar erg actief in en geven 
ook een nieuwsbrief uit. Tip: het 
is de moeite waard om de website 
www.maximapark.nl te bezoeken. 
Daar staan ook artikelen over onze 
vereniging. 

Jan Grimbergenfonds
Atja heeft verschillende prachtige 
logo’s ontworpen waarvan wij er 
een uitgekozen hebben. Op 3 mei 
gaan we het fonds officieel instellen 
onder aanwezigheid Kees, de broer 
van Jan, met zijn vrouw en Wil 
Miltenburg die de financiën ven Jan 
beheerde. 
Om hier wat meer betekenis aan te 
geven gebruiken we als voorbeeld 
de aanschaf van de sloot water-
pomp. 
Inmiddels heeft deze bijeenkomst 
plaats gevonden en de reactie van 
Jan’s naasten was erg positief. On-
der het genot van een Grimbergen 
tripeltje is het fonds nu officieel in 
werking dus kom maar op met de 
ideeën! De regels waar je aan moet 
voldoen hangt op het prikbord op 
de Buitenplaats maar kun je op 
verzoek ook toegemaild krijgen, net 
als een aanvtaagformulier. 

Het zomerprogramma
Het zomerprogramma begint rustig 
door in eerste instantie vooral op 
donderdag te werken. De vrijdag en 
zaterdag zijn nog voor het kloven en 

bezorgen. Van lieverlee zal de hoe-
veelheid tijd omgedraaid worden. 
Naar verwachting is half juni al het 
hout gekloofd en kan ook op de 
zaterdag gezomerd worden. 

Excursie:
De voorjaarsexcursie gaat niet door. 
Besloten is om deze te verplaatsen 
naar het najaar. 
De kans is groot dat deze excursie 
naar het Pampuseiland gaat. 

Publiciteitsplan:
Er is door een bureau een plan 
gemaakt van hoe wij in de toekomst 
meer gebruik van de sociale me-
dia kunnen maken. Dit om meer 
vrijwilligers aan te trekken en het 
het liefst ook verjongen. Daarbij is 
het de bedoeling dat het bureau de 
aanzet doet en wij daarna intern de 
boel draaiende houden. Daarvoor 
moet er regelmatig content gemaakt 
worden. 
Ook wij ontkomen niet aan de 
moderne tijd en zullen de strijd aan 
moeten gaan om vrijwilligers aan te 
trekken. 

De keet:
Deze wordt de laatste jaren bijna 
niet meer gebruikt maar staat wel 
in de weg. De laatste keer is hij op 
de Natuurwerkdag gebruikt, vooral 
om de kinderen te plezieren.
We gaan toch kijken of we er een 
andere natuurbeheervereniging een 
plezier mee kunnen doen. 

Hulp bij het hooien
Jacqueline vraagt zich af of het 
hooien niet makkelijker kan door 
gebruik te maken van de bestaande 
machines, Gedacht wordt aan de 
aanschaf van een hulpstuk op de 
Ferrari of Trecker. We gaan het 
uitzoeken. 

Vergoeding voor onkosten:
Jacqueline vraagt zich af of daar 
ooit iets voor geregeld is. Zij fietst 
vaak naar de Buitenplaats, de 
velden en overleggen. We gaan een 
redelijke vergoeding verstrekken 
voor haar extra fietskosten. 

De rondvraag
Ruud: gaan we extra kettingen voor 
de motorzagen meenemen in het 
veld?
Henny: daar wordt aan gewerkt. 
Ruud: zijn de hekken op de auto 
eigenlijk nog wel nodig? De staat 
daarvan is slecht.
Henny: ze zijn nog seeds te repare-
ren en soms kun je er niet buiten.

Jacqueline: er is groen licht voor de 
faunapassage en daar gaan ze 
binnenkort aan werken. Daarbij 
willen ze graag hulp van onze vrij-
willigers. 

Verslag van de BV
vergadering van 21 
mei
De belangrijkste punten:

Zomerprogramma:
De bezetting van de dagen is nogal 
ongelijk de laatste tijd. Vooral de 
vrijdag is nogal eens onderbezet. Er 
wordt besloten om leden individu-
eel te vragen op vrijdag te komen.

Door ander beleid groeit het gras 
minder dan andere jaren. Tabe is 
daar wel tevreden over. Voor de 
Joostenlaan wordt het beleid van de 
laatste jaren voortgezet: dit houdt 
in dat de gemeente het ruige spul 
aanpakt en wij dan later maaien. 

Het water geven van de nieuwe 
aanplant in de Buitenhof moet 
voortgezet worden zolang de droge 
perioden aanhouden. Wel is beslo-
ten dit niet vaker dan een keer per 
week te doen en dan flink water te 
geven. Waarbij we ervan uitgaan 
dat dit werk niet langer dan twee 
maanden nodig is. 

Maaiwerk
Tom en Gria doen het voormaaien. 
Tabe vraagt Carel Spek om hulp bij 
het aangeven van de maaiplekken 
nu Jacqueline op vakantie is. Henny 
geeft op de app aan wat er gedaan 
moet worden en Tabe overlegt met 
de ploegbazen. 
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Publiciteitsplan 
Er staat het een en ander online op 
Facebook en Linkedin. Ruud heeft 
linkjes gekregen waarmee we kun-
nen zien of het aan onze wensen 
voldoet. Dat heeft wel wat voeten in 
de aarde omdat eigenlijk niemand 
echt met die sociale media bezig is. 
Het is wennen maar wel noodzake-
lijk om hier werk van te maken. We 
kunnen niet achter blijven. 
Wordt vervolgd. 

Aangifte erfbelasting
Henny vertelt dat het niet opschiet 
met de behandeling van de aangifte 
die hij 4 december vorig jaar heeft 
ingediend. Hij krijgt wel allerlei 
vragen maar daarna is het weer we-
ken stil. De berichten die wel door-
komen zijn niet positief voor de 
kans op een SBBI status die ervoor 
zou zorgen dat we geen belasting en 
rente over de erfenis hoeven af te 
dragen. 
Hij gaat nu een voorlopige aangifte 
indienen om te voorkomen dat we 
de door de Belastingdienst gere-
kende 7,5 % belasting over een nog 
langere periode moeten betalen. 

Technische zaken:
Hooikeerder
Er is een offerte van Seeleman en 
Hoogendoorn binnen gekomen 
voor een hooikeerder. 
Die kan de maaisels op “wierden” 
leggen waardoor het enkel op de 
kruiwagen of aanhanger gegooid 
hoeft te worden zonder harken. Dit 
apparaat kan op de Ferrari. 
De discussie is of we zo’n ding wel 
echt nodig hebben en of het niet te 
lastig is om de Ferrari om te bou-
wen. 
Uiteindelijk willen we de leveran-
cier het voorlopige voordeel van de 
twijfel geven en Henny vraagt een 
demonstratie aan. Omdat het ap-
paraat in Italië besteld moet worden 
duurt het nog naar verwachting 6 
weken voordat we die krijgen. 

Keuring werkmateriaal
Elk jaar zijn wij verplicht veel van 
onze materialen en apparaten te 
laten keuren. Daarvoor hebben we 
de laatste twee jaar een bedrijf inge-
huurd omdat dat goedkoper bleek 
dan de cursussen die je moet volgen 
om het zelf te mogen doen.
In mei was het zover: alles is goed-

gekeurd op 2 tweedelige ladders en 
de 3-delige ladder na. Van de eerste 
twee is er één deel afgekeurd. De 
driedelige ladder is in zijn geheel 
afgekeurd. We hebben besloten 
deze niet te vervangen en indien 
nodig deze te huren als een klus dit 
nodig maakt. De afgekeurde delen 
en ladder kunnen privé nog prima 
gebruikt worden maar door Arbo-
regels niet bij de vereniging. Op-
roep: wie wil in aanmerking komen 
voor de afgekeurde delen? 

De rondvraag
Hierbij worden verschillende me-
dedelingen gedaan over eventuele 
nieuwe leden die het wel zien zitten 
om zich op verschillende terreinen 
werkzaam zijn voor de vereniging. 
Er zullen nog kennismakingsge-
sprekken plaatsvinden. 

Dat was het wel voor deze korte 
vergadering. 
Volgende vergadering 2 juli.

Tekst Henny Schut

Deze maand blijkt een zeer droge 
maand te worden; voor de natuur 
niet goed, voor ons winterwerk wel 
prettig. De Hollandse kade van Vitens 
werd op de 1e dag voor een 2e keer 
bezocht. Met 5 gemotoriseerde leden 
werd de productie zo hoog, dat de 
afvoer naar een verzamelplek nauwe-
lijks bijgehouden kon worden. 

Op donderdag 6 maart was er afrond-
werk bij warm weer. In 3 dagen is er 
over zo’n 800 meter gewerkt; natuur-
lijk hakhoutbeheer (els), een enkele 
es en wat uitdunwerk (hazelaar). Best 
lastig was het verwijderen van het 
dunne wilgenhout aan de slootkant. 
Op 3 plekken van deze kade ligt er nu 
ruw geschat ca 18 à 20 kuub.
Zeer divers werk was er op de vrijdag 
bij de Hamtoren. Van het verwijde-
ren van klimop op de toegangspoort, 

muur en els tot het terugzetten van 
vlieren in het essenlaantje, hakhout-
beheer van els langs de sloot, wegza-
gen van opschot in de boomgaard. 
Onze sectie “wij rillen waar u bij 
staat” was bezig met het maken van 2 
zeer fraaie rillen van het vrijgekomen 
snoeihout. Tenslotte konden we ook 
nog aanschouwen hoe een ooievaars-
nest voor de Hamtoren geplaatst 
werd.

Traditiegetrouw wat later in het sei-
zoen op een zaterdag: de wilgjes (en 
een enkel populiertje) bij Harmeler-
waard 20ABC. Met de kleinzoon van 
Ruud hadden 6 leden met assistentie 
van de bewoners de ca 25 knotbomen 
snel verlost van hun takken. Nieuw 
was de ingehuurde versnipperaar met 
personeel, die het snoeihout in hoog 
tempo kon verwerken. Vanouds kon 
er op het terras genoten worden van 

Van het Buitengebeuren 
(maart)

4



koffie en tomatensoep.

In de laatste week van het winterpro-
gramma werd er 2 dagen huis gehou-
den aan de Nedereindseweg, niet 
ver van Nieuwegein. Uit ca 45 wilgen 
en 2 populieren werd het dikkere 
hout gezaagd en op stapels gelegd. 
Wellicht kan eigenaar Van Schaik een 
en ander nog vermarkten; snoeihout 
werd opgebost, want geen brandver-
gunning. Je hebt wilgen en wilgen: 
het bestand hier was over het alge-
meen niet in beste conditie. Pas op 
met leunen tegen een hoogbejaarde 
Salex, hij kan zomaar omvallen. Den-
nis was weer eens present om met de 
kettingzaag te kunnen werken.

Op zaterdag 15 maart was er een 
relaxt dagje aan de Enghlaan. Licht 
hout van ruim 10 knotboompjes met 
als extraatje voor Hans van Zijl wat 
vlier en hazelaar. Veel snoeihout kon 
weer “achter de schutting” verwerkt 
worden, de rest ging met de eige-

naar naar de Stits. Van de door Inge 
gemaakte appeltaart werd lekker ge-
smuld. Na een korte werkdag konden 
deze 9 winterwerkers elkaar gedag 
zeggen: op naar een nieuw seizoen!

Tijdens de overige werkdagen van 
deze maand werd er gewerkt in de 
Buitenhof: planten, zaaien, water 
geven, snoeien, water geven, zagen 
en kloven, water geven, hout bezor-
gen. 

Ook werd er door 3 man nog zo’n 4 
kuub hout opgehaald van de Hol-
landse kade bij Gerverscop.
Intussen is duidelijk geworden dat 
de overeenkomst met Stichtse Vecht 
voor het beheer van het gemeentebos 
Queekhoven met 2 jaar is verlengd. 
Gemeente Woerden heeft de over-
eenkomst voor het beheer van de 2 
Hollandse kades met 5 jaar verlengd.

Hans van Aartrijk
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